
	

	
	
	
Referat	til	bestyrelsesmødet	d	15/6	2023	kl.	16.00	på	NPCT	Vesterhavsgade	
168.	Nr.	Vorupør.	
Til	stede:	Vagn	Kristensen,	Jens	Pedersen,	Mogens	Ottesen,	Peer	N.	Møller,	
Cathrine	Lykke	Sørensen	(sekretariatet),	Mads	Agerholm,	Svend	Aage	
Christensen,	Lone	Lærke	Krog.	
Afbud	fra:	Lene	Holst,	Karsten	Thurøe,	Sessan	Bentzen	og	Lisbeth	Pilgaard.	
	
1:	Godkendelse	af	udsendt	dagsorden.	Ok	
	
2:	Godkendelse	af	referat	fra	bestyrelsesmødet	d.	16/5	2023.	
Godkendt.		
	
3:	Planlægning	af	Frivilligudflugten.		
Vi	besøger	Mols	Lab	og	Nationalpark	Mols	Bjerge.	Dato:	13.9.23.	
	
Cathrine	rapporterer	om	sekretariatets	foreløbige	research	af	mulighederne:		
Forslag/guider/oplægsholdere:		
1.	Morten	DD,	han	koster	15.000	kr.	for	to	timer,	ansat	af	Mols	lab.		
Mulighed	for	nationalparkrabat	2500.		
2.	Alternativt:	To	guider	i	to	grupper.	(Konsulteret	med	Mads	og	Else).	Guider:	
Jens	og	Pernille	=	9000	kroner.	Turen	er	2-3	km.	Rewilding.	Gangbesværet	–	tag	
en	kop	kaffe.	Cathrine	sender	links.	(Vi	kan	komme	med	input).			
Mols	Lab	er	klar	til	besøg	klokken	10-12.	Frokost.		
	
Nationalpark	Mols	Bjerge	om	eftermiddagen.	Thomas	Stampe	(naturprojekter	
og	formidling)	har	sat	kryds	i	kalenderen.	Måske	en	kollega	er	med.		
	
Vi	regner	med	80	deltagere.		
	
Bestyrelsen	påtager	sig	arbejdet	med	at	sørge	for	bus,	frokost	og	aftensmad.	Evt.	
et	tredje	stop.		
	



Input	til	Cathrine	(Nationalpark	Mols	Bjerge).	Hvad	vil	vi	gerne	høre	om?:	
Hvordan	er	formidlingsopgaven	organiseret?	Håndtering	af	
benyttelse/beskyttelse.	Mange	lodsejere	–	stor	by	tæt	ved.	Planlægning	af	
nationalparkcenter.		
Selvfølgelig	vil	vi	også	gerne	have	grundfortællingen	om	Nationalpark	Mols	
Bjerge.	
	
Frokost:	Vi	drøfter	mulighederne	og	er	enige	om,	at	vi	gerne	vil	have	sandwich	
(leveres	til	bussen).	Kan	vi	sidde	overdækket	eller	fri	luft?	
Rundstykker	og	kaffe	undervejs.		
Finder	et	spisested	på	vej	hjem.		
Mads	sender	mail	ud	til	bestyrelsen	om,	hvem	der	vil	være	med	i	
arrangementsgruppen.		
(OBS:	Arrangementsgruppe	dannet	efter	rundsending	af	mail	siden	
bestyrelsesmødet:		Mogens,	Lisbeth	og	Mads)	
Kommunikationsmedarbejder	Niels	vil	hjælpe	med	indbydelse.	Mads	sørger	for	
det.		
Der	er	sat	120.000	kroner	af	til	turen.	
				
4:	Fordeling	af	”GÅ	I	GANG	TURE”	efterår	2023.	Ved	Peer:		
	
01.aug	 Gl	Vangsåvej	 Vagn	(Overtaget	af	Jette)	
08.aug	 P	Plads	Trapsandevej	 Mads	
15.aug	 Stenbjerg	landingsplads	 Lone	
22.aug	 P-pladsen	Lyngbyvej	/	Storebrandlinie	 Mads	
29.aug	 Isbjerg	efter	15/7	 Vagn	
05.sep	 Baunehøj	kirkevej	 Jens	
12.sep	 P-plads,	De	Thygesonsvej	 Vi	finder	en	når	tiden	kommer	
19.sep	 Tved	Kirke	 Vagn	
26.sep	 Tyskebakken	 Lisbeth	
03.okt	 Sårup	Ved	skovløberboligen	 Mogens	
10.okt	 Lodbjerg	fyr	 Lone	
17.okt	 Hanstholm	Fyr	Batterierne	 Karsten	
24.okt	 Kystvejen	v.	14,6	km	stenen	7752	Snedsted	 Peer	
31.okt	 Lange	Mole	 Jens	
				
	
	
5:	Infotrailer.	Udarbejde	”besøgsliste”	for	efteråret.		
Ideer:		
20.	juli	–	Western	Night	i	Agger	
Thy	Hike	–	17.-20	juli	



22.	august	–	Bioblitz	–	nationalparkens	fødselsdag	
Kulturmødet	i	Nykøbing	
Hurup	By	Night.	
Fisken	på	disken	Hanstholm,	august.		
Nordisk	Folkecenter	–	40	års-	jubilæum	(er	overstået,	red.)	
Gågadetræf	i	Thisted/Nykøbing	en	lørdag	
	
	
6:	Orientering	fra	kassereren.		
Steffen	Brandt-koncert	23.	maj:	Indtægt	71.000	kr.	(heraf	20.000	fra	
Nationalparkbestyrelsen).	udgift	66.000.	"Overskud"	er	dermed	5000	kr.	plus	
7000	kr.	fra	Danmarks	Rygrad.	(Thisted	Forsikring).	Årsag:	Vi	har	været	gode	til	
at	sælge	billetter.	70	billetter,	som	var	til	overs	efter	fordeling	til	frivillige,	blev	
konverteret	til	indtægt.		
Konklusion:	Vi	skal	ikke	være	bange	for	lignende	arrangementer	en	anden	gang.		
Vi	er	enige	om,	at	det	var	en	god	aften.	Festlig	og	uhøjtidelig.		
Vin-fordeling:	Svend	Aage	fordeler	30	flasker	efter	ønske,	idet	interesserede	
aftager	dem	til	indkøbsprisen.	
	
	
7:	Orientering	fra	aktiviteterne.	
Peer:	Stivogterne	knurrer.	Folderkasserne	pilles	ned.	Det	er	ikke	sikkert,	at	de	vil	
blive	ved.		
Cathrine:	Det	er	to	ting,	der	er	ude	af	vores	hænder.	1)	Folderkasser	er	
Naturstyrelsens	ansvar.	2)	Vi	skal	ikke	være	så	bange	for,	at	nogle	stivogtere	
stopper.	Der	er	andre,	der	står	på	spring.		
Mogens:	Det	må	være	på	sin	plads,	at	vi	på	vegne	af	stivogterne	retter	en	
henvendelse.		
Vi	er	enige	om,	at	vi	skriver	til	Naturstyrelsen	Thy	med	udgangspunkt	i	en	
undring.	Lone	skriver	(Peer	kommer	med	indspark).	Se	nedenfor.	
Jens:	Det	går	godt	på	Lodbjerg	Fyr.	Der	er	fornuftigt	med	folk	i	kaffestuen.	
Frivillige	formidlere	kan	godt	dække	de	to	vagter	pr.	uge	(måske	10-15	
personer).	Kulturudvalget	har	sammen	med	NST	fejret	Lodbjerg	Klitplantages	
100-års	fødselsdag.	Interessant	bog	er	udgivet.	Gode	oplæg.	Niels	Holger	
arbejder	med	etablering	af	en	rygeovn	(lyssej).	Arrangement:	Tapas	i	tårnet.		
Charlotte	har	bevilget	penge	til	lys	i	skakten	til	tårnet.	Vi	har	haft	en	elektriker	
ude.		
	
Mogens:	Jeg	skal	have	første	gå	i	gang	tur	27.	juni.	(Vorupør).	Marianne	Kaae	
bistår	som	fortæller	(3,8	km).	Måske	for	lille	en	tur.	Cathrine	foreslår:	
Natureventyret	kunne	lægges	til.	
På	mandag	er	der	statusmøde	for	frivillige.	Emne:	Planlægning	af	vagter.	Nogle	
synes	3,5	timer	er	for	lang	tid.	Man	kan	skrive	færre	timer.	Vi	skal	bruge	mange.	



Det	kan	blive	en	udfordring	af	få	besat	vagter.	Idé	til	emne:	Hvordan	motiverer	
man	de	frivillige	(også	de	nye).	Modtager	gerne	forslag.		
Jens:	For	motivation	er	det	vigtigt	at	finde	på	noget	nyt	løbende.		
	
Vi	drøfter	en	problematik	om,	at	de	frivillige	generelt	savner	information	om,	
hvad	der	sker	i	klitplantagerne.	Cathrine	foreslår,	at	vi	kontakter	
Cornelia/Naturstyrelsen,	om	hun	vil	give	små	nyheder	til	vores	nyhedsbrev.		
Mads	og	Mogens	vil	prøver	at	få	Naturstyrelsen	i	tale	om	muligheden	for	et	
møde	om	skovbrug.	Planlægning	hen	over	efteråret.		Aftale	nærmere	med	
Naturstyrelsen.	(Henrik	Olsen).		
OBS:	Efter	bestyrelsesmødet	er	Peer,	Mads	og	Mogens	blevet	enige	om	en	fælles	
henvendelse	til	Naturstyrelsen	med	ønske	om	information	til	stivogterne	og	et	
ønske	om	mere	information	til	de	frivillige	bl.a.	om	klitplantagerne.	
De	tre	udarbejder	et	udkast	til	skrivelse,	hvor	der	udtrykkes	ønske	om	et	
orienteringsmøde	og	sightseeing	i	nationalparken	med	det	mål	at	øge	
vidensniveauet	for	de	frivillige	–	og	Lone	færdiggør	skrivelsen	
	
8:	Orientering	fra	sekretariatet.	
Jeppe	og	Cathrine	vil	en	gang	årligt	lave	en	naturtur	(bus)	for	frivillige	og	
formidlingspartnere.	Nok	fra	klokken	10-14.	Tre	projekter	her	i	nærheden.		
Vorupørvej	(Udemark),	Tvoruphul,	Klitvand	(nordpå).	Nok	31.	august.		
Cathrine	melder	om	nye	interesserede	som	stivogtere.	
To	års	fødselsdag	her	i	bygningen	(NPTC)	i	dag	(15.	juni).		
Der	har	været	basiskurser.	Cirka	25	deltagere.	(Frivillige	og	
formidlingspartnere).		
Vagn:	Det	var	fantastisk	at	være	med	på.		
Basiskurser	filmet	i	2018.	(Ses	på	hjemmesiden).		
Mia	er	ved	at	lægge	sidste	hånd	på	arrangementskalenderen.		
Laver	ny	udgave	af	Penbjerg-folder	–	med	rettelser.	Også	udgave	på	tysk	og	
engelsk.		
Svaneholmhus	ved	at	være	helt	færdig.	
Vi	har	sagt	farvel	og	kæmpetak	til	Vivi.	
Nationalparken	var	omtalt	i	magasinet	Vogue	i	dag.	
Bygningen	her	har	vundet	betonpris.	
Cathrine	er	tilbage	som	"vores"	assistent.	(NPT	VENNER).	
	
9:	Orientering	fra	formanden.	
Vi	havde	koncert	23.5.	Meget	tilfredsstillende	afvikling.	
Infotrailer:	10.6.	til	dyrskue:	Jytte,	Mogens	og	Lene.	
	
12.	juni	deltog	Mads	i	rådsmøde.	(Det	blev	et	kort	møde).		
Afslutning	på	trædestensprojekt	–	80	mio.	kr.	Det	har	kørt	i	ca.	10	år.	Næsten	
holdt	inden	for	rammen.		



Der	er	i	år	kommet	ekstra	bevilling	fra	staten	på	en	mio.	kr.,	til	Nationalpark	Thy.	
Man	prøver	at	lave	gruppesheltere	i	Stenbjerg	og	Tvorup	(skoleklasser).		
Certificering	af	fødevareproducenter.	Det	får	lov	at	køre	videre	som	det	er.		
22.	august.	Nationalparkens	fødselsdag.	Der	arrangeres	Bioblitz	(4.	og	5.	klasse	
inviteres).		
	
	
	
10:	Næste	bestyrelsesmøde:	23.	august	klokken	16	hos	Lone	(Kalkværksvej	20,	
7752	Snedsted).	Efterfølgende	hyggeaften	med	grill	(partnere	og	ægtefæller	
inviteres	med).		
	
11:	Eventuelt.	Intet.	
	


